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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
30.6.2014 – 6.7.2014
Podmínky pro fungování družstevních záložen se od příštího roku zpřísní. Vláda schválila návrh
novely zákona o spořitelních a úvěrních družstvech, který počítá s omezením bilanční sumy
kampeliček na pět miliard korun, zvýšením příspěvku záložen do Fondu pojištění vkladů na
dvojnásobek a omezení výše úvěrů poskytovaných záložnami na 30 milionů korun. Oznámilo to
ministerstvo financí.

Vláda

2. července 2014

Vláda schválila zavedení snížené desetiprocentní sazby DPH
Vláda dnes schválila návrh na zavedení druhé snížené sazby daně z přidané hodnoty ve výši deset
procent pro knihy, kojeneckou výživu a léky. Nová sazba by měla začít platit od ledna 2015. Na
briefingu po dnešním jednání vlády to řekl premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD). Ke snížení se vláda
zavázala v koaliční smlouvě, z původního návrhu ale vypadly dětské pleny. Jejich převedení do
snížené sazby DPH by mohlo být v rozporu s pravidly Evropské unie.

Vláda je pro změnu role celníků u ochrany duševního vlastnictví
Vláda dnes schválila předlohu, která mění roli celníků u ochrany duševního vlastnictví. Zaměřit by se
na ni měli pouze v souvislosti s celním dohledem. Vyplývá to z výsledků jednání kabinetu. V rámci
zákona o ochraně spotřebitele se problematice budou stejně jako dosud věnovat Česká obchodní
inspekce a další orgány.

Vláda schválila prodej nepotřebných bitevníků L-159 do USA
Vláda dnes schválila prodej nepotřebných bitevníků L-159 americké firmě Draken International.
Novinářům to oznámil ministr obrany Martin Stropnický (ANO). Smlouvu se společností Aero
Vodochody, která obchod zprostředkovává, podle něj stát podepíše 14. července a Aero následně
uzavře kontrakt s americkým odběratelem. Ten za zhruba čtvrt miliardy korun získá 14 strojů a opci
na dalších 14 letounů. Množství strojů v případné druhé dodávce ale ČR může snížit, pokud by se
dohodla na prodeji L-159 ještě s Irákem, což Stropnický dnes nevyloučil.

Vláda je proti zákazu metod těžby břidlicového plynu
Za zbytečnou označila dnes vláda novelu opoziční TOP 09, jež by zakázala kvůli ekologickým
dopadům některé postupy pro případnou těžbu břidlicového plynu. Vyplývá to z jejího dnešního
jednání. Současná úprava spolu s energetickou a surovinovou politikou poskytuje životnímu
prostředí podle kabinetu dostatečnou ochranu.

Vláda podpořila návrh změn řady norem kvůli služebnímu zákonu
Vláda dnes podpořila poslaneckou předlohu, jež změní řadu zákonů v souvislosti s novým služebním
zákonem. Vyplývá to z výsledků jejího jednání. Takzvaný změnový zákon přinese také úpravu
lustračního zákona. Nově se bude vztahovat výlučně na místa představených, tedy vedoucích
úředníků.



Vláda odvolala polovinu členů rady pro výzkum a vývoj
Vláda dnes odvolala osm členů Rady pro výzkum, vývoj a inovace. Vicepremiér Pavel Bělobrádek
(KDU-ČSL), který stojí v čele rady, novinářům řekl, že už zahájil debaty o nominaci nových členů.
Kabinet by je mohl jmenovat v létě, takže by rada mohla být znovu kompletní ještě před svým příštím
zasedáním, které je naplánováno na 29. srpna.

Vláda schválila slevy na dani pro pracující důchodce
Vláda dnes schválila návrh na slevu na dani pro pracující důchodce a na zvýšení slev za druhé a třetí
dítě o 200 a 300 korun měsíčně. Zavést chce rovněž dvoumilionový strop u daňových paušálů pro
živnostníky. Na briefingu po jednání vlády to řekl premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD). Změny musí
ještě schválit Parlament.

Vláda schválila odklad vydávání registračních značek na přání
Vláda dnes schválila roční odklad vydávání značek na přání. Spolu s nimi kabinet posvětil i roční
odklad pro zavedení povinného focení vozidel ve stanicích technické kontroly. ČTK to řekl Martin
Novák, mluvčí ministerstva dopravy, které o odklad účinnosti novely zákona na leden 2016 požádalo.

Vláda schválila omezení vyplácení doplatku na bydlení
Doplatek na bydlení by měl být ubytovnám nově poskytován na prostor, a ne na počet lidí žijících v
jednom bytě. Výše nájemného má být maximálně podle částky v místě obvyklé. S návrhem dnes
souhlasila vláda, řekla novinářům ministryně práce a sociálních věcí Michaela Marksová Tominová
(ČSSD), která kabinetu návrh předložila. Provozování ubytoven by také mělo být vyňato ze
živnostenského zákona.

Podmínky pro podnikání záložen se zpřísní, rozhodla vláda
Podmínky pro fungování družstevních záložen se od příštího roku zpřísní. Vláda dnes schválila návrh
novely zákona o spořitelních a úvěrních družstvech, který počítá s omezením bilanční sumy
kampeliček na pět miliard korun, zvýšením příspěvku záložen do Fondu pojištění vkladů na
dvojnásobek a omezení výše úvěrů poskytovaných záložnami na 30 milionů korun. Oznámilo to
ministerstvo financí.

Vláda schválila porodné i na druhé dítě
Porodné se zřejmě bude od příštího roku vyplácet i na druhé dítě, výše bude činit 10.000 korun.
Navíc se rozšíří okruh rodin, které budou mít na porodné nárok. Návrh schválila vláda, novinářům to
řekla ministryně práce Michaela Marksová Tominová (ČSSD). Porodné na první dítě zůstane 13.000
korun.

Vláda schválila zrušení poplatků u lékaře a v lékárnách
Vláda dnes schválila zrušení třicetikorunových poplatků v ambulancích a lékárnách od ledna příštího
roku. Zůstane jen 90 korun na pohotovosti. Novinářům to řekl ministr zdravotnictví Svatopluk
Němeček (ČSSD) a potvrdil, že výpadek příjmů z poplatků bude ambulancím i lékárnám
kompenzován z navýšených odvodů státu. Ministr rovněž uvedl, že vláda schválila i to, že
elektronické recepty nebudou povinné.

Vláda navýšila rozpočet fondu kinematografie o 300 milionů Kč
Vláda na svém dnešním jednání schválila navýšení rozpočtu Státního fondu kinematografie pro
filmové pobídky o 300 milionů korun. ČTK to dnes sdělil místopředseda vlády Pavel Bělobrádek. Na
pobídky filmařům by tak mělo letos jít celkem 800 milionů korun. O tuto částku ředitelka fondu
Helena Bezděk Fraňková spolu s filmovými producenty usilovala.

Vláda dál nemá kandidáta na eurokomisaře, prioritou je prý resort
Vládní koalice se ani dnes nedohodla na jméně českého kandidáta na eurokomisaře. Podle premiéra



Bohuslava Sobotky (ČSSD) si strany daly termín najít ho do začátku vládních prázdnin v první
polovině srpna. Ještě předtím chce vláda vyjednat resort, který by měl zástupce Česka v Evropské
komisi na starosti.

3. července 2014

Registr smluv by mohla Sněmovna schvalovat v září
Návrh zákona o internetovém registru smluv státu, krajů, obcí a dalších organizací by mohla
Sněmovna schvalovat v září. Debata se ještě povede hlavně o zveřejňování smluv firem s účastí státu,
krajů a obcí. Jde o to, aby nebyly poškozeny vůči konkurentům na trhu, řekl novinářům po dnešním
jednání zástupců vlády v čele s premiérem Bohuslavem Sobotkou a protikorupční iniciativy
Rekonstrukce státu ministr pro legislativu Jiří Dienstbier (oba ČSSD).

Senát

1. července 2014

Senát bude o valorizaci důchodů rozhodovat od 23. července
O valorizaci starobních důchodů, fungování dětských skupin a o pravidlech výkupu pozemků pro
stavby silnic rozhodne Senát na schůzi, která začne 23. července. Termín zasedání dnes stanovil
senátní organizační výbor, oznámila tisková tajemnice horní komory Eva Davidová.

2. července 2014

Senát zřejmě schválí návrh na omezení prodejní doby o svátcích
Senát pravděpodobně na blížící se schůzi znovu schválí návrh na omezení prodejní doby v
obchodních řetězcích v době sedmi státních svátků. Nadcházející červencové svátky k nim ale
nepatří. Senátní výbory doporučily předlohu přijmout beze změn. Návrh zákona je shodný s tím, se
kterým se Senát už loni ztotožnil, ale který bývalá Sněmovna před svým rozpuštěním nestihla
projednat. Pod návrhem, o jehož přijetí usilují odbory, jsou podepsáni především senátoři ČSSD v
čele s Františkem Bublanem a předsedou Senátu Milanem Štěchem.

Pozn.:

Advokáti dostanou nižší odměny za vymáhání malých částek
1. července 2014 - Advokáti budou od dnešního dne dostávat nižší odměny za vymáhání drobných
pohledávek. V účinnost totiž vstoupila nová vyhláška o advokátních tarifech. Podle ministerstva
spravedlnosti novela omezí současnou praxi, která z vymáhání malých částek učinila výnosné
podnikání na úkor sociálně slabých lidí.

Zákon sníží platby za vynětí půdy z fondu státu, ale ruší výjimky
1. července 2014 - Ministerstvo životního prostředí připravilo návrh novely, která sníží platby za
vynětí půdy ze zemědělského půdního fondu. Zároveň ale ruší výjimky z plateb odvodů pro dopravní
či průmyslové stavby. Návrh změny zákona o ochraně zemědělského půdního fondu teď budou moci
připomínkovat ostatní resorty. ČTK to dnes oznámila mluvčí ministerstva Petra Roubíčková. O kolik
se platby sníží, nesdělila. Stát chce novelou vyjít vstříc investorům a zároveň nasměrovat stavby na
méně kvalitní zemědělskou půdu.

Stát má podle ombudsmanky pomoci městům s vyloučenými lokalitami
1. července 2014 - Stát by měl pomoci městům, která se potýkají s problémy v sociálně vyloučených
lokalitách. Větší pravomoci by měly mít i stavební úřady, které by mohly efektivněji zakročit vůči



majitelům nemovitostí, kteří se o ně nestarají. V případě nutnosti by se mohlo přikročit i k
vyvlastnění. ČTK to řekla veřejná ochránkyně práv Anna Šabatová, která dnes navštívila největší
ústecké ghetto Předlice.

Šabatová: Matrikáři dělají rodičům kvůli domácím porodům potíže
2. července 2014 - Pracovníci matrik nepostupují vždy přiměřeně v případech, kdy do nich mají
zapsat děti narozené při domácích porodech. Někteří zbytečně vyžadují potvrzení o narození dítěte
od lékaře, přestože u porodu nebyl. V jiných případech se matrikáři obracejí na sociální pracovníky,
aby věc prošetřili, i když k tomu není důvod. ČTK to dnes sdělila ombudsmanka Anna Šabatová.
Upozornila na to, že postup matrik musí být v těchto případech vždy přiměřený, a ne přehnaně
úřednický.

Cenné stromy se na zahradách asi opět nebudou smět volně kácet
3. července 2014 - Cenné a okrasné stromy s průměrem kmene přes 80 centimetrů ve výšce 1,3
metru už by znovu nemělo být možné volně kácet ani na vlastní zahradě. Počítá s tím novela vyhlášky
o ochraně dřevin a povolování jejich kácení, kterou dnes ministerstvo životního prostředí (MŽP)
poslalo do meziresortního připomínkového řízení. ČTK to sdělila mluvčí ministerstva Petra
Roubíčková.

NS: Stočení tachometru je podvod, pokud vznikne škoda nad 5000 Kč
3. července 2014 - Nejvyšší soud (NS) rozhodl, že přetočení tachometru na prodávaném ojetém voze
je trestný čin podvodu, když tím prodejce auta způsobí kupujícímu škodu nad 5000 korun. Jde o nový
právní názor NS, který je vodítkem pro ostatní soudy, policii i státní zástupce v případech, že budou
řešit obdobné kauzy. ČTK to dnes řekl mluvčí NS Petr Knötig.

Soupis oznámení o loňských příjmech zákonodárců už je kompletní
4. července 2014 - Soupis oznámení o loňských příjmech zákonodárců už je kompletní. Dva dny po
termínu dostal senátní imunitní výbor informace i od senátora Pavla Lebedy (za ČSSD). Sněmovna již
má majetková přiznání od všech dvou set poslanců. Donedávna chybělo oznámení ministra
zemědělství Mariana Jurečky (KDU-ČSL). V internetovém registru se objevilo až dnes.

Zdroj: ČTK
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